
 

 

Αθήνα, 4 Δεκεμβρίου 2023 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς την κ. Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 

Θέμα: «Άμεση ανάγκη επέκτασης του Προγράμματος “Σχολικά Γεύματα” στα νηπιαγωγεία και στη 

δευτεροβάθμια εκπαίδευση και καθολικά στα σχολεία όλης της χώρας» 

Με τη Σύσταση 2021/1004 του Συμβουλίου της 14-6-2021 για τη θέσπιση Ευρωπαϊκής Εγγύησης για 

τα παιδιά, η Ε.Ε. καλεί τα Κράτη Μέλη να αναλάβουν δράσεις για τη προάσπιση των δικαιωμάτων των παιδιών 

και δη των πλέον ευάλωτων και κοινωνικά αποκλεισμένων, διασφαλίζοντας την αποτελεσματική πρόσβασή 

τους σε ένα σύνολο βασικών υπηρεσιών, μεταξύ των οποίων και η υγιεινή διατροφή. 

Πληθώρα επιστημονικών άρθρων καταδεικνύει τα πολλαπλά οφέλη της δωρεάν καθολικής σχολικής 

σίτισης που, μεταξύ άλλων, συμβάλλει στην καταπολέμηση των κοινωνικών ανισοτήτων διασφαλίζοντας ότι 

όλοι οι μαθητές/τριες, ανεξαρτήτως της κοινωνικής τους κατάστασης, έχουν πρόσβαση σε υγιεινά γεύματα.  

Χώρες που διακρίνονται για την ποιότητα και αποτελεσματικότητα των εκπαιδευτικών τους συστημάτων 

(π.χ. Σουηδία, Φινλανδία κλπ), εφαρμόζουν καθολική δωρεάν σίτιση σε όλους τους μαθητές/τριες 

πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης.  

Στη χώρα μας η κατάσταση είναι δραματική, αφού, σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της Eurostat, το 

2022 ποσοστό 28% των παιδιών βρίσκονταν σε κίνδυνο φτώχειας και αποκλεισμού, ενώ το πρόγραμμα 

«Σχολικά Γεύματα» που θεσμοθέτησε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ από το 2017, και υλοποιείται από τον ΟΠΕΚΑ, έξι 

χρόνια μετά εξακολουθεί να απευθύνεται σε συγκριτικά μικρό αριθμό δημοτικών σχολείων μόνο και όχι καθολικά 

σε όλα τα δημοτικά σχολεία της χώρας και μάλιστα παρά την αυξανόμενη ακρίβεια σε είδη πρώτης ανάγκης, 

ενώ τα γεύματα χορηγούνται στο τέλος του σχολικού ωραρίου και όχι κοντά στην έναρξη του, με αποτέλεσμα 

τα παιδιά που βρίσκονται σε ανάγκη να περνούν τη σχολική τους ημέρα νηστικά. Εξάλλου, έκτοτε το πρόγραμμα 

αυτό δεν επεκτάθηκε ώστε να περιλαμβάνει τα νηπιαγωγεία, όπου σημειωτέον η φοίτηση για τα νήπια είναι 

υποχρεωτική και παρά το γεγονός ότι στους δημοτικούς παιδικούς σταθμούς παρέχονται γεύματα και τα παιδιά 

έχουν συνηθίσει να τρώνε στο σχολείο. Έτι περαιτέρω, το πρόγραμμα δεν επεκτάθηκε ούτε ως προς τα σχολεία 

της δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης, παρά το γεγονός ότι ειδικά οι έφηβοι έχουν αυξημένες διατροφικές ανάγκες 

λόγω της ηλικίας τους,.  

Με βάση τα ανωτέρω, 

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 

1. Σε ποιες ενέργειες έχει προβεί μέχρι σήμερα ώστε να επεκταθεί το πρόγραμμα “Σχολικά Γεύματα” 

στα νηπιαγωγεία, αλλά και στη δευτεροβάθμια εκπαίδευση; 

2. Προτίθεται να προβεί σε ενέργειες ώστε να διασφαλιστεί η καθολική σίτιση των μαθητών/τριων στα 

σχολεία όλης της χώρας και μάλιστα με τρόπο ώστε τα γεύματα να χορηγούνται νωρίς, κατά την 

έναρξη του σχολικού ωραρίου; 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

Λινού Αθηνά 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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